
ZÁPIS Č. 7/2002 (131)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 21. KVĚTNA  2002

V MALÉ ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORÁTU VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 20 senátorů)
Omluveni: Sekanina/FSI, Kříž/FP, Šimberová/FP
Neomluveni: Matulová/FAST
Hosté: prorektoři Kazelle a Dub,  kvestor Pěnčík

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
3. Informace kvestora
4. Projednání žádosti FEKT
5. Informace z jednání ekonomické komise AS VUT

 Výhled mzdové politiky VUT
 Penzijní připojištění

6. Legislativní záležitosti AS VUT
7. Různé

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky.

AD 2) INFORMACE ZÁSTUPCŮ AS VUT Z JEDNÁNÍ RADY VYSOKÝCH ŠKOL

 Doc. Münsterová přednesla informace o průběhu jednání Sněmu RVŠ, konaného dne 16. 5. 2002:
 Zahájení (předseda RVŠ Doc. Ježek);
 Vystoupení představitelů MŠMT (ředitelé Beneš a Kopřiva, Doc. Antoš);
 Zpráva o činnosti předsednictva RVŠ za únor až květen 2002 (komentář přednesl Doc. Ježek);
 Zpráva o činnosti Studentské komory RVŠ (materiál zpracoval a komentář přednesl předseda

SK RVŠ Mgr. Morávek);
 Financování VŠ v roce 2002 a projekt nových rozpočtových pravidel (komentář k materiálu

zpracovaném předsedou EK RVŠ Prof. Haaszem přednesl vzhledem k jeho nepřítomnosti
Doc. Ježek);

 Schválení změn ve Statutu RVŠ (materiál zpracovali předseda legislativní komise RVŠ Doc.
Mikule a Doc. Ježek – vzhledem k tomu, že sněm nebyl usnášení schopný (chyběl 1 hlas), byl
tento bod stažen z programu jednání).

Zápis z tohoto jednání sněmu RVŠ je uveden na adrese: http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=44
Doc. Münsterová dále sdělila, že místo Dr. Kynčla, který odešel do důchodu, byl AS FA VUT
delegován do sněmu RVŠ Ing. arch. Mohelník.

 Doc. Podroužek sdělil, že zástupci MŠMT informovali účastníky sněmu RVŠ o skutečnosti, že na
příštím zasedání vlády ČR vystoupí ministr Zeman s požadavkem navýšení rozpočtu veřejných
VŠ pro rok 2003 cca o 3 mld. Kč. Dále zástupci MŠMT informovali o novém Zákonu o podpoře
výzkumu a vývoje z veřejných prostředků a o změně některých souvisejících zákonů (zákon
o podpoře výzkumu a vývoje č. 130/2002 Sb.), jehož součástí je i podpora specifického výzkumu
na vysokých školách, který vejde v platnost od 1. července 2002. Kritéria a postupy poskytování
a užití podpory stanoví prováděcí právní předpisy (nařízení vlády, která jsou v současné době
projednávána).

 Doc. Mašek sdělil, že ředitel Beneš na sněmu hovořil v návaznosti na nový zákon o podpoře
výzkumu a vývoje v této souvislosti o přípravě vyhlášení nových výzkumných záměrů. Na dotaz
Doc. Maška, kdo bude posuzovat kvalitu předkládaných výzkumných záměrů, odpověděl ředitel
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Beneš, že toto bude upřesněno do konce června. Dále Doc. Mašek informoval o vyjádření Doc.
Ježka, že materiály z MŠMT jsou posílány velmi pozdě, takže se k nim může vyjadřovat pouze
užší předsednictvo RVŠ. Tím jsou porušována demokratická pravidla, neboť potom jsou Radou
vysokých škol prezentována pouze vyjádření jejích hlavních představitelů.

 Prorektor Dub připomněl, že odbor vědy a výzkumu na MŠMT řídí ředitel Hanke a sdělil, že výše
uvedenými záležitostmi se bude zabývat dne 21. 6. 2002 také Vědecká rada VUT. Doc.
Münsterová doplnila, že na příští zasedání předsednictva RVŠ dne 20. 6. je ředitel Hanke přizván.
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které byla Doc. Münsterová pověřena prezentovat na
nejbližším zasedání předsednictva RVŠ názor AS VUT.

 Předseda SK J. Švec informoval o svém dotazu na ředitele Beneše (na jednání Studentské komory
RVŠ po zasedání sněmu) týkajícím se výkladu ubytování zahraničních studentů studujících
v českém jazyce. Dále sdělil, že se uskuteční jednání SK AS VUT, která se bude touto záležitostí
zabývat. Prorektor Dub sdělil doplňující informace a přislíbil účast na tomto jednání SK AS VUT.

 Doc. Podroužek sdělil poslední informace z ekonomické komise RVŠ – obdržel dopis od rektora
Univerzity Pardubice Prof. Ludwiga, kterým byl požádán o vedení jedné ze skupin zabývající se
změnou koeficientů náročnosti studijních programů a normativů. Jedná se o celostátní projekt
„Rozvoj veřejných VŠ – finanční podmínky a předpoklady“, na který vyčlenilo MŠMT 2 mil. Kč.
Na této činnosti se podílí také Prof. Vavřín, který je členem pracovní skupiny koordinující práci na
podprojektu – úkolem této skupiny je shromáždit podklady pro hodnocení ekonomické náročnosti
technických studijních programů. Výsledky budou předány Akreditační komisi, která provede
vyhodnocení.
Kvestor Pěnčík vyslovil pochybnosti o výsledcích této analýzy, neboť dle jeho názoru tímto
způsobem nebude možné získat objektivní závěry.

AD 3) INFORMACE  KVESTORA

 Ve druhé polovině června bude zpracován výhled čerpání rozpočtu do konce roku, na základě
kterého bude proveden přesun případných uvolněných prostředků.

 Rozhodnutím MŠMT ČR o poskytnutí dotací byly VUT přiděleny neinvestiční prostředky ve výši
400 tis. Kč na Projekt Akademického centra studentských aktivit. Čerpání těchto finančních
prostředků je podmíněno tím, že příjemce provede ve druhé polovině roku 2002 průběžnou
finanční kontrolu ve smyslu zákona č. 320/2001 Sb. a podá do 31. 12. poskytovateli písemnou
zprávu o výsledcích této kontroly. Kvestor sdělil, že tento projekt se týká Studentské komory AS
VUT (garantem je J. Švec) a požádal o stanovení způsobu signování dokladů (likvidace faktur
a kontrola k 31. 12. 2002). Následovala diskuse členů AS VUT, kteří konstatovali, že prozatím
nebyli o této záležitosti informováni. Požádali o písemné předložení veškerých podkladů a podání
návrhu řešení vedením VUT tak, aby záležitost mohla být projednána na příštím zasedání AS
VUT. Následně AS VUT hlasoval o zkrácení předkládací lhůty pro projednání tohoto matriálu.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty ze 4 týdnů na 3 týdny pro
předložení návrhu na kontrolu čerpání dotace neinvestičních prostředků ve výši 400 tis. Kč
přidělených na Projekt Akademického centra studentských aktivit.
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
Akademický senát VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty ze 4 týdnů na 3 týdny pro
předložení návrhu na kontrolu čerpání dotace neinvestičních prostředků ve výši 400 tis. Kč
přidělených na Projekt Akademického centra studentských aktivit.

AD 4) PROJEDNÁNÍ ŽÁDOSTI FEKT
Doc. Podroužek sdělil, že žádost FEKT byla projednána na jednání EK AS VUT konaném dne 23. 4.
2002 s následujícími závěry.
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Ekonomická komise AS VUT:
a) doporučuje vedení FEKT VUT
 žádost o podporu požadavků FEKT, které se týkají zmírnění následků vzniku FIT, transformace

FEI do FEKT ze dne 22. 4. 2002 předat rektoru Vrbkovi;
b) doporučuje AS VUT:
 požádat rektora o předložení návrhu na řešení Akademickému senátu VUT;
 požádat o vyjádření zástupce FIT k současné finanční situaci této fakulty s dotazem, proč se

transformace dotkla negativně pouze FEKT;
 požádat vedení VUT o zhodnocení záměru zřízení FIT se současnou situací.

Prorektor Kazelle sdělil, že byl pověřen, aby prezentoval stanovisko rektora k této záležitosti.
Uskutečnilo se jednání rektora, kvestora a prorektora Kazelle o předložené žádosti FEKT. Po
důkladném zvážení všech skutečností rektor Vrbka dospěl k závěru, že došlo k jistým finančním
problémům na FEKT při její transformaci, a proto je třeba rozpočet FEKT v r. 2002 posílit. Posoudil
žádost FEKT po jednotlivých položkách a konstatoval, že některé části materiálu jsou jasné
a průkazné, některé jsou diskutabilní. Navrhl proto přijmout kompromisní řešení a posílit rozpočet
FEKT o částku 2 863 tis. Kč. Vzhledem k tomu, že v současné době nejsou k dispozici příslušné volné
finanční prostředky, je třeba je hledat. Existují tyto možnosti:
a) po schválení podaných rozvojových projektů použít část těchto prostředků;
b) po posouzení hospodaření VUT za leden až květen použít případné rezervy (musí být v souladu

s potřebami ostatních fakult).

Následovala diskuse členů AS VUT, ve které senátoři vznášeli dotazy na kvestora týkající se
upřesnění výše finančních prostředků po schválení rozvojových projektů a možností jejich rozdělení.
Po diskusi AS VUT konstatoval, že předložený návrh rektora prezentovaný prorektorem Kazellem na
dnešním zasedání bere na vědomí. Protože však jde o změnu rozpočtu, požádal o písemné předložení
návrhu do úterý 28. 5. 2002 (bude rozesláno E-mailem) a jeho upřesnění tak, aby mohl být projednán
na příštím zasedání  AS VUT dne18. 6. 2002.

AD 5) INFORMACE Z JEDNÁNÍ EKONOMICKÉ KOMISE AS VUT
Doc. Podroužek informoval o jednání EK AS VUT konaném dne 23. 4. 2002, které se kromě žádosti
FEKT (bod uvedený výše), zabývalo i výhledem mzdové politiky VUT (viz usnesení UAS 6 ze
zasedání AS VUT č. 3/2002) a možnostmi penzijního připojištění s následujícím závěrem:
„Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT požádat vedení VUT
o předložení takového návrhu na změnu Mzdového předpisu VUT, aby vývoj tarifních mezd na VUT
odpovídal vývoji tarifních mezd rozpočtových a příspěvkových organizací. Původní záměr mzdového
předpisu a vytvořené relace doporučuje ponechat“.
Kvestor předložil členům AS VUT v tištěné formě „Porovnání mzdových tarifů“ (tarifní mzdy VUT
v porovnání s celostátními tabulkami rozpočtových organizací k datům 1. 4. 1999 a 1. 2. 2002.  Dále
informoval, že KOR požádala v minulém týdnu o zahájení kolektivního vyjednávání o zvýšení
mzdových tarifů s návrhem plošně 14 % od 1. 1. 2003. Dle názoru kvestora je tento návrh mimo
možnosti VUT, neboť jeho přijetí by znamenalo likvidaci osobních příplatků nebo likvidaci
měsíčních mimořádných odměn. Návrh bude oficiálně předložen poté, až bude známo, jestli skutečně
bude realizována změna platových tříd (zvýšení z 12ti na 16 platových tříd) v rozpočtové
a příspěvkové sféře (současný předpoklad od 1. 1. 2003). Na závěr kvestor konstatoval, že pokud
budou zvýšeny tarifní mzdy, nebude možné řešit penzijní připojištění.
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které senátoři upozornili na to, že vysoké školy dostávají
v rámci dotace i navýšení na mzdy. V této souvislosti byl podán návrh, aby při zvýšení dotace
z úrovně MŠMT bylo dbáno na to, aby navýšení tarifních mezd šlo mimo dotaci na studenta. Doc.
Podroužek upozornil, že ekonomická komise po projednání návrhu rozpočtu doporučila AS VUT
schválit rozpočet pro rok 2002 jen proto, že byl předložen jako rozpočet rozvojový, i když se  bohužel
promítl negativně do mzdových prostředků.
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Na závěr kvestor sdělil, že přesnější informace o průběhu jednání vedení VUT s KOR budou sděleny
AS VUT na jeho prvním zasedání po prázdninách.
Akademický senát VUT vzal po diskusi informace z jednání ekonomické komise AS VUT
a informace kvestora Pěnčíka na vědomí.

AD 6) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI AS VUT
Informace z jednání legislativní komise, která se uskutečnila před dnešním zasedáním AS VUT,
přednesl předseda LK Mgr. Božek.

1) Návrh na změnu způsobu ustavování AS VUT
Mgr. Božek zpracoval návrh změny Statutu a Volebního a jednacího řádu AS VUT týkající se
funkčního období AS VUT – návrh byl rozeslán E-mailem všem členům AS VUT dne 20. 5. 2002.
Legislativní komise po projednání podala následující návrh na usnesení AS:
„AS VUT schvaluje záměr změny vnitřních předpisů školy tak, aby funkční období členů AS VUT
nebylo vázáno na funkční období AS VUT a docházelo tím k průběžné obměně jeho personálního
složení“.
Po krátké diskusi o tomto návrhu AS VUT hlasoval.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
UAS 2
AS VUT schvaluje záměr změny vnitřních předpisů školy tak, aby funkční období členů AS VUT
nebylo vázáno na funkční období AS VUT a docházelo tím k průběžné obměně jeho personálního
složení.

2) Úkoly AS VUT vyplývající z přijatých usnesení
 Problematika voleb do AS fakult (UAS 8 ze zasedání AS VUT č. 6/2002)

Legislativní komise po projednání doporučila AS VUT následující návrh na usnesení:
„Akademický senát VUT ukládá předsedovi svolat jednání legislativní komise AS VUT s předsedy
AS fakult a legislativních komisí fakult k problematice voleb do AS fakult“.
O tomto návrhu bylo hlasováno.
Hlasování:
Pro – 14  hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 3
Akademický senát VUT ukládá předsedovi svolat jednání legislativní komise AS VUT s předsedy AS
fakult a legislativních komisí fakult k problematice voleb do AS fakult.

 Řešení názvů medailí udělovaných na úrovni fakult a VUT (UAS 2 ze zasedání AS VUT
č. 5/2002)

Legislativní komise doporučila doplnit článek 43, odst. 2, písm. a), b), c) Statutu VUT slovem „VUT“.
Zpracování změny doporučila rektorovi až v souvislosti s další závažnou změnou Statutu VUT.
O tomto návrhu bylo hlasováno.
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
UAS 4
Akademický senát VUT schvaluje doplnění článku 43, odst. 2, písm. a), b), c) Statutu VUT slovem
„VUT“. Zpracování této změny doporučuje rektorovi až v souvislosti s další závažnou změnou Statutu
VUT.
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 Vnitřní předpisy dalších součástí VUT (UAS 15 ze zasedání AS VUT č. 11/2001)
Legislativní komise o zpracování návrhu změny Statutu VUT ve věci vnitřních předpisů dalších
součástí několikrát jednala, na dnešním zasedání dospěla k následujícímu návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT
a) ruší své usnesení UAS 15 ze zasedání AS VUT č. 11/2001 ze dne 27. 11. 2001;
b) žádá rektora o předložení vnitřní normy vymezující další součásti VUT dle čl. 23 odst. 3 Statutu

VUT a o předložení vnitřních norem těchto součástí dle čl. 6 odst. 1 písm. a) Statutu VUT.
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
UAS 5
Akademický senát VUT
c) ruší své usnesení UAS 15 ze zasedání AS VUT č. 11/2001 ze dne 27. 11. 2001;
d) žádá rektora o předložení vnitřní normy vymezující další součásti VUT dle čl. 23 odst. 3 Statutu

VUT a o předložení vnitřních norem těchto součástí dle čl. 6 odst. 1 písm. a) Statutu VUT.

AD 7) RŮZNÉ

 Doc. Zbořil požádal AS VUT o oficiální schválení navrženého delegáta FA do sněmu Rady
vysokých škol.

      Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje jako delegáta za Fakultu architektury VUT v Brně do sněmu Rady vysokých
škol Ing. arch. Ladislava Mohelníka.
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
UAS 6
AS VUT schvaluje jako delegáta za Fakultu architektury VUT v Brně do sněmu Rady vysokých
škol Ing. arch. Ladislava Mohelníka.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 18. června  2002  v 10:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

                    Jaroslav Švec             Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT                                      předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová


